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درمکتب امام

فداکاری در میدان، تبلیغ در خارج میدان
سیدالشهدا و اصحاب او و اهل بیت او آموختند تکلیف را: فداکاری در میدان، 

تبلیغ در خارج میدان. همان مقداری که فداکاری حضرت ارزش پیش خدای تبارک 

و تعالی دارد و در پیشبرد نهضت حسین)ع( کمک کرده است، خطبه های حضرت 

ســجاد و حضرت زینب هم به همان مقدار یا قریب آن مقدار تأثیر داشته است. 

آنها به ما فهماندند که در مقابل جائر، در مقابل حکومت جور، نباید زنها بترسند 

و نباید مردها بترسند.
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نگاهیبهدیروزنامههایزنجیرهای

کف و سوت برای عروسک های خیابان انقلاب
روسری فتوشاپی برای دختر مهاجم یوتیوب! 
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سرویس سیاسی ـ
روزنامه  زنجیره ای مردم ســالاری در اقدامی عجیب و تامل برانگیز تصویر زنی را که اواخر هفته گذشــته به ساختمان 
یوتیوب حمله کرد به مدد نرم افزار فتوشاپ با پوشش اسلامی منتشر کرد! این در حالی است که آن زن نه تنها مسلمان 

نیست بلکه برابر شواهد وی بهایی بوده است.
چندی پیش پشت پرده نمایش دختران خیابان انقلاب و خط گیری آن از فتنه گران داخلی و طیف ضد انقلاب در خارج 
افشا شد. تدارکاتچی های این تئاتر خیابانی! مزد بگیران مرتبط با سرویس های جاسوسی بیگانه در خارج از کشور بودند که 
با دریافت صدها هزار دلار از دولت آمریکا به سربازان اجیر شده ای علیه فرهنگ ایران زمین بدل شدند. در داخل کشور نیز 
عوامل فتنه سبز در پشت صحنه با اهدا پاکت های هدیه حاوی تراول های پنجاه هزار تومانی به بازیگران این تئاتر خیابانی، 

خود را به عنوان یکی از عوامل این خیمه شب بازی نمایاند. 
تصویر دختری بدون روسری برای برخی مدعیان اصلاحات ذوق و هیجان به همراه داشت. اما نکته جالب تقابل این 
دو مورد است؛ مورد خیابان انقلاب و ساختمان یوتیوب. این جماعت در مورد خیابان انقلاب و کنار رفتن یک روسری ذوق 
زده شده و به حمایت تلویحی و تصریحی پرداختند اما بر سر دختر بهایی روسری می کشند، همان دختری که با اسلحه به 

ساختمان یوتیوب حمله کرده و ضمن کشته و زخمی کردن چند نفر خود را نیز کشت!
روزنامه اعتماد در شماره روز پنج شنبه، طی یادداشتی در صفحه نخست خویش به موضوع حمله به ساختمان یوتیوب 
پرداخت و نوشت: »برخي رسانه ها و به خصوص رسانه هاي خارجي و نژاد پرستان کشورهایي مانند آلمان و آمریکا و... تلاش 
دارند اینگونه حوادث را به عنوان دلیلي براي افزایش میل بانوان ایراني و مسلمان و آسیایي و آفریقایي به جرم خیزي بدانند.«
مصداق این رســانه ها، روزنامه مردم ســالاری است که همانطور که در ابتدا گفته شد در اقدامی عجیب تصویر زنی را 
که روحیات اسلام ستیزی داشته چنان با فتوشاپ دستکاری کرده که مخاطب گمان می کند وی پوشش اسلامی داشته 

و مسلمان بوده است!

توجه بیش از حد به تلگرام
روزنامه اعتماد در یادداشــتی پیرامون موضوع تلگرام آورده اســت: »بحث »تلگرام« و فیلتر شدن یا نشدن آن به یک 
بحث ملي تبدیل شده است. مسئولان عالیرتبه کشور در این چند روزه اظهارنظرهاي مختلفي کرده اند. صرف اینکه یک 
اپلیکیشن ساخت کشوري در کشور دیگري اینقدر مورد گفت وگوي مسئولان عالیرتبه قرار گیرد نشانه اي از عقب ماندگي 
فرهنگي است. یک اپ باید کلي پول خرج کند که در کنار رقبایش اسمش در یک رسانه دست چندمي مطرح شود. عملا 
در رسانه ها و در کلام مسئولان تلگرام به جاي اصل اینترنت نشسته است که این حساسیت نسبت به یک اپلیکیشن مایه 

تاسف و انحطاط فرهنگي است.«
اگرچه این نوشــتار در ابتدا به طریق درســت و معقول با موضوع تلگرام برخورد کرده و بیش از اندازه مهم شدن آن 
را امری ضدفرهنگی دانســته است اما در ادامه اعوجاجی از آن دست که اصحاب روزنامه های زنجیره ای دچار آن هستند  
گریبان گیر این متن هم شــده اســت: »نکته دیگري که این روزها روي آن تاکید فراوان است، فراخوان به اپلیکیشن هاي 
داخلي است... براي شکستن انحصار باید سرویس دهنده هاي داخلي کیفیت و امنیت داشته باشند تا به صورت طبیعي و به 
دلیل سرعت بیشتر براي دانلود کردن خود به خود مردم به سرویس هاي داخلي مراجعه کنند. در مورد پیام رسانان داخلي 
کیفیت بخشیدن به آنها کار دشواري نیست. جوانان اهالي فضاي نت و تحصیلکردگان این حوزه آن قدر توانایي دارند که 

بتوانند مشکلات فني و باگ هاي احتمالي را سامان دهند.«

آنها که به ناامنی دامن می زنند!
طرح موضوع افزایش کیفیت پیام رسان های داخلی امری درست است، با این حال باید به این جماعت نکته را یادآور 
شد که چند روز قبل وزیر محترم ارتباطات تاکید کرد. آذری جهرمی در پاسخ ایرادی که به یک پیام رسان داخلی گرفته 
شده بود گفت که تلگرام نیز تا چندی قبل برخی از این  اشکال ها را داشت و با کمی صبوری در راستای حمایت از دستاورد 
جوانان میهن  اشکال های احتمالی در پیام رسان های داخلی نیز مرتفع خواهد شد، چنانکه در عرض یک روز آن پیام رسان  

اشکال طرح شده را برطرف کرد. 
اما مطرح کردن امنیت و وانمود کردن ناامنی پیام رســان های داخلی موضوعی است که متاسفانه به صورت هدفمند 
علیه این نرم افزارهای بومی مورد سوءاستفاده قرار می گیرد. باید به اصحاب روزنامه های زنجیره ای پرسید که آیا محیط هایی 
نظیر تلگرام یا فیس بوک امن هستند؟! مگر همین اواخر نبود که افتضاح فیس بوک و کمبریج آنالیتیکا از پرده برون افتاد؟ 
نکته جالب اینکه خود این یادداشت در ادامه پاسخ خود را داده است: »جامعه جوان کشور که با اینترنت زندگي مي کند 
چه ربطي به آنهایي دارند که از اینترنت استفاده هایي مثل جاسوسي و اغتشاش و خشونت مي کنند، دارند؟ آنها راه هاي 

زیادي بلدند و نیروهاي امنیتي هم نشان داده اند راه هاي بیشتري براي برخورد با آنها مي دانند.«
موضوع بسیار مهم این است که هرگاه موضوع تقویت پیام رسان های داخلی مطرح شده جریان از خارج توسط کانال ها 
و شبکه سازی که در محیط مجازی کرده مخاطبان را موضوع عدم امنیت بمباران کرده و ترس را در ذهن افرادی ایجاد 
کرده که هیچ اقدام ضدامنیتی ندارند. وگرنه صرف نوشتن یک مطلب یا انتشار یک پست اعتراضی که کسی مجرم امنیتی 
نمی شود و مهم تر آنکه در شبکه های مجازی خارجی نیز رصد نیروی های اطلاعاتی وجود دارد. اقدام ضدامنیتی یعنی چیزی 

شبیه آنچه در حوادث دی ماه رخ داد و کانالی مردم را به جنگ خیابانی و کشتن یکدیگر دعوت می کرد. 

روزنامه دولت و دوستی خاله خرسه!
روزنامه ایران ارگان مکتوب دولت است. انتظار این است که سیاست گزاری های این روزنامه در جهت آن چیزی باشد 

که منافع دولت و ملت در آن است، اما...
روزنامه ایران در شــماره پنج شــنبه نوشت: »ســخنان رئیس جمهوری درباره نفی فیلترینگ تلگرام همرا با تقویت 
پیام رســان های داخلی که در دیدار عیدانه 14 فروردین بیان شــد، آنقدر صریح و روشــن بود که نیاز به تأویل و تعبیر 
نداشت. باوجود این صراحت و شفافیت، برخی رسانه ها در خبرسازی های غیرحرفه ای و مغایر با انسجام ملی، مدعی شدند 

رئیس جمهوری دستور فیلتر شدن تلگرام را داده است.«
این روزنامه سپس نوشت: »…روزنامه »کیهان« هم دیروز در ستون »گفت و شنود« خود - ستونی که گفته می شود از 
سوی حسین شریعتمداری، مدیرمسئول این روزنامه نوشته می شود- مدعی شد »مخالفان فیلترینگ تلگرام مدعی حمایت 
از دولت هستند، در حالی که خود آقای رئیس  جمهوری از ایجاد ناامنی توسط تلگرام ابراز نگرانی کرده و به دبیر شورای 

عالی فضای مجازی دستور فیلتر آن را داده است!«
نکته نخست آنکه کیهان مطابق آنچه دبیر شورای عالی مجازی از جلسه این نهاد عنوان کرد این مطالب را نوشت. ضمن 
آنکه خود رئیس جمهور هم از تصمیمات این شورا برای جلوگیری از یکه تازی یک پیام رسان خارجی در کشور سخن گفت 

و تحقیقا این سخن، سخن درست و مدبرانه است. چرایی آن را بسیار خلاصه بیان می کنیم.
روزنامه دولت به جای اتخاذ مواضع غیراصولی به این فکر کند که مگر از طریق همین پیام رسان خارجی نبود که در 
حوادث دی ماه کانال هایی )که از خارج اداره می شوند( هر روز مردم را به تجمع و تخریب اموال عمومی دعوت می کردند؟ 
کار حتی به آموزش تبدیل کردن خیابان های شهرها به مناطق جنگی هم کشیده شد. در آن مورد دولت چه کاری توانست 
انجام دهد؟ از این بدتر که وزیر دولت جمهوری اسلامی ایران )دست کم( به عنوان قدرت مطرح منطقه ای با یک توئیت از 
مدیر پیام رسان خواهش کند که با کانال های مروج خشونت برخورد شود؟ البته که تقصیری متوجه وزیر محترم ارتباطات 
نیست بلکه مسیر نادرست آذری جهرمی را مجبور کرد که در آن مقطع چنین تصمیمی )که با توجه به شرایط درست هم 

بود( بگیرد. حال روزنامه ایران می خواهد دوباره دولت در همان مسیر باشد؟!
دیگر آنکه گردانندگان روزنامه دولت کمی به کارنامه ای که دولت در پایان چهارساله خود باید ارائه دهد اندیشه کنند. 
با توجه به انتشــار پول مجازی تلگرام فاجعه ای برای اقتصاد رخ خواهد داد و دود آن به چشــم دولت و ملت خواهد رفت. 

آینده بی پرده در باره موضع گیری های امروز ما قضاوت خواهد کرد.

واردات؛ تیشه  ای به ریشه  اشتغال
روزنامه شــهروند از قول یک اقتصاددان حامی دولت که در نشست بررسی نرخ ارز سخن می گفت نوشت: »برآوردها 
نشان می دهد که به ازای هر یک میلیارد دلار واردات کالاهای مشابه داخلی ۲۰ تا 1۰۰ هزار نفر فرصت شغلی را از دست 
می دهند و باید پرسید افرادی که از این شیوه دفاع می کنند سلطان بانوی چه کسی هستند؟ و منافع چه کسی را تأمین 

می کنند؟ و چرا فرصت های شغلی را تقدیم خارجیان می کنند.«
این اقتصاددان همچنین گفت: »سهل انگاری دولت ها در زمینه اجتناب از اصلاح ساختار هزینه های خود بزرگ ترین 
عامل بی ثباتی در اقتصاد کلان و نرخ ارز است که برای جبران کسری بودجه خود اقدام به افزایش آن می کنند. نتیجه آن 

خروج سرمایه است که به صورت تبدیل دارایی به ارز است که مسئله تقاضای ارز را تشدید می کند.«
لازم به یادآوری است که متاسفانه در سال گذشته به رغم تاکیدات مکرر کارشناسان شاهد رشد ۲4درصدی واردات 
بوده ایم. وارداتی که اکثرا شامل محصولات غیرضروری می شد. در مواردی حتی ذکر اقلام وارداتی تعجب مخاطبان را در 

پی داشت؛ چیزهایی از قبیل سنگ پا، کود انسانی! و... 
به نظر می رسد دولت محترم برای دستیابی به اهداف خود و تحقق وعده هایی که به ملت داده است در یکی از مهم ترین 
گام هایش باید بر واردات نظارت بیشتری داشته باشد و نه تنها با جلوگیری از ورود اقلام غیرضروری مانع خروج ارز شود 

بلکه نظارت بر واردات را یکی از راه های حمایت از کالای ایرانی قرار دهد.

اصابت ترکش های گرانی ارز به تولید 
سیده فاطمه مقیمی، عضو هیئت رئیسه اتاق بازرگانی تهران در مصاحبه با روزنامه آرمان در مورد پیامدهای منفی افزایش 
قیمــت دلار گفــت: »مهم ترین آثار منفی افزایش نرخ ارز را می توان در افزایش نرخ تورم و کاهش تولید دید که تهدیدی 
برای نرخ رشــد اقتصادی محسوب می شــود، اما عامل مخرب تر از رشد نرخ ارز در اقتصاد، نوسانات پی درپی قیمت است 
که به بی   ثباتی اقتصادی دامن می زند. عدم ثبات قیمت ارز باعث می شود امکان هیچ گونه پیش بینی در بازار و محاسبات 
اقتصادی وجود نداشته باشد، چراکه نهاده های تولیدی اولیه بر مبنای مواد اولیه وارداتی شکل می گیرد. زمانی که به هر 
دلیلی نرخ تورم از نرخ کشورهایی که ایران با آنها مبادلات تجاری دلار دارد، بیشتر یا کمتر باشد باید پیش بینی تغییرات 
قیمت ارز را داشته باشیم. اگر نتوانیم یک ثبات قابل محاسبه داشته باشیم حتما بر قیمت نهایی تمام شده و همه تولیدات 

داخلی تاثیرگذار خواهد بود«.
مقیمی افزود: »در حال حاضر مهم ترین مشکل کشورمان مسئله بیکاری و شرایط نامساعد در فضای کسب و کار است. 

این نوسانات نرخ ارز تعویق سرمایه گذاری در این بخش ها را در پی خواهد داشت«.
گفتنی است در حال حاضر قیمت دلار به حدود ۵۲۰۰ تومان رسیده است. این در حالی است که ۲۶ دی ماه ۹4 - روز 
اجرای برجام- قیمت دلار حدود ۳۵۰۰ تومان بود. نکته قابل توجه اینجاست که پس از تبلیغات گسترده دولت و رسانه های 
اصلاح طلب درباره گشایش های اقتصادی در پسابرجام، عده ای با اسکناس یک دلاری آمریکا و هزار تومانی و پانصد تومانی 

ایران در خیابان های تهران جشن گرفتند.
چندی پیش روزنامه زنجیره ای بهار در گزارشی نوشته بود: »رئیس بانک مرکزی در اظهارنظری افزایش نرخ دلار را در 
این روزها طبیعی عنوان کرده است!... »طبیعی« خواندن افزایش نگران کننده نرخ ارز در این روزها و یا سکوت و بی عملی 
موجود که تیم اقتصادی دولت موج می زند به طور طبیعی نخواهدتوانست سبب تغییری در این شرایط شود. به نظر می آید 
که لازم اســت رئیس کل بانک مرکزی و دیگر مســئولان اقتصادی دولت رفتاری مسئولیت پذیرانه از خود نشان داده و به 
جای مخفی شدن از رسانه ها و یا پاسخ هایی از روی رفع تکلیف برنامه های خود برای حل و فصل این مسئله و همچنین 

دلایل این بی ثباتی ارزی را برای مردم تشریح کنند.«

بقیه از صفحه 2
پژمانفــر ادامه داد: نکتــه دوم کیفیت کالاهای 
داخلی است که بتواند انگیزه مصرف کنندگان را مبنی 
بر مصرف کالاهای داخلی حفظ کنند. طبیعی است 
که ما وقتی در کالاهای تولید داخل رعایت کیفیت و 
قیمت مصرف کننده را نکرده باشیم نباید انتظار حمایت 

از تولیدات خود را هم داشته باشیم. 
رئیس  کمیســیون فرهنگی مجلس در ادامه به 
موضوع فرهنگ سازی در انتخاب کالای ایرانی از سوی 
شهروندان  اشاره کرد و گفت: البته این موضوعی نیست 
که ما تازه بخواهیم آن را شــروع کنیم و یا قانونی در 
ارتباط آن نداشــته باشیم اما موضوعی که وجود دارد 
یک سستی در اراده هاست که خوشبختانه ما طرحی 
را در ارتباط با این موضوع در دستور کار داریم که به 

صحن بیاوریم.
وی ادامه داد: بر اساس این طرح دستگاه های دولتی 
و شبه دولتی موظف به اســتفاده از کالاهای داخلی 
خواهند شد و در صورت اســتفاده از کالای خارجی 
که نمونه داخلی آن وجود داشــته باشد، جرم انگاری 
خواهد شــد و برای آن مجازات هایی را نیز پیش بینی 
خواهیم کرد. این موضوع شامل تبلیغات صدا و سیما 
و جراید و بیلبوردهای شهری هم خواهد بود و تبلیغات 
کالاهای خارجی که نمونه داخلی آن وجود دارد جرم 

تلقی خواهد شد. 
پژمانفــر افــزود: همچنین در این طــرح برای 
دســتگاهای فرهنگی و آموزشــی از جمله آموزش 
و پرورش یکســری الزاماتــی را در نظر گرفته ایم که 
محتوا هایی که در بین دانش آموزان نســبت به خرید 
کالاهای داخلی ایجــاد انگیزه می کند تولید کنند و 

برنامه های آموزشی داشته باشند. 
خروج مجلس از لاک قانونگذاری
 و نظارت بر واردات بی رویه دولتی

مهرداد لاهوتی عضو کمیســیون ویژه حمایت از 
تولید ملی مجلس درباره ملزومات تحقق شعار حمایت 
از کالای ایرانی اعلام شده از سوی رهبری معظم انقلاب 
به کیهان گفت: مجلس و دولت در این زمینه باید یک 
راه را بروند و نگاه واحدی به مســئله داشته باشند. در 
بحث دولت ما امروز از مبادی رسمی و قاچاق چیزی 
در حدود 8۰ میلیارد دلار میزان واردات کالا به داخل 
کشورمان است. دولت باید تلاش کند نگاه به واردات 
در کشور کاهش پیدا کند. به راحتی مجوز صادر نکند 
و با ابزار تعرفه ای که در اختیار دارد می تواند بسیاری 
از کالاهایی که ما توان تولید آن در داخل کشور داریم 

را تا حدود بسیار زیادی کاهش دهد. 
وی ادامه داد: در حال حاضر اکثر سرمایه گذاری های 
انجام شــده با ۲۰ درصد ظرفیت مشغول به فعالیت 

هســتند و 8۰ درصد ظرفیت صرفا به خاطر وارادت 
بیجا تعطیل و فعالیت آن متوقف شده است. 

لاهوتی ادامه داد: البته این بدان معنا نیســت که 
دولت با متوقف کردن مجوز واردات باعث افزایش قاچاق 
کالا شود بلکه باید این بخش را نیز مدیریت کند. امروز 
عمده قاچاق کشور از مبادی رسمی ما تحت عناوین 

مختلف و به راحتی وارد کشور می شود. 
عضو کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی مجلس 
در ادامه افزود: از ســوی دیگر نقش مردم نیز در این 
میان بسیار حائز اهمیت است که با توجه به شعار امسال 
نسبت به مصرف کالاهای ایرانی تعصب بیشتری نشان 
دهند و در مواردی که امکان استفاده از کالاهای ایرانی 
وجــود دارد که در خیلی جاها هم وجود دارد به این 
ســمت برویم و از کالای ساخت داخل حمایت کنیم. 
تعصب در این زمینه در هر جایی شکل گرفت باعث 

رشد آن کشورها شده است. 
وی گفت: البته این موضوع نباید باعث شــود که 
تولیدکننــدگان ما همچنان بر کیفیت تولیدات خود 
توجه بی توجه باشند. اینجاست که مجلس از ابزارهای 

نظارتی خود باید بیشتر استفاده کند. 
لاهوتی به موضوع ضعف قانون در واردات کالاهای 
خارجی که نمونه داخلی آن وجود دارد  اشــاره کرد و 
افزود: ما در قوانین کلی گویی کرده ایم و مثلا گفته ایم 
کالاهایی که امکان تولید آن در کشور وجود دارد، اما 
در خیلی جاها باید این موضوع را تفســیر کنیم و به 
جزئیات توجه کنیم. مرکــز پژوهش های مجلس در 
گزارشــی اعلام کرده است که ۶۰ درصد از واردات ما 
به ۲۰۰ تا ۳۰۰ نوع کالا باز می گردد، در حالی که به 
نظر من مجلس با همکاری وزارت صنعت باید نام این 

کالاها را صراحتا اعلام کند. 
وی تاکیــد کرد: در نهایــت مجلس باید از لاک 
قانونگذاری خارج شود بیشتر به موضوع نظارت در زمینه 
حمایــت از کالای ایرانی بپردازد، آنجا که خلأ قانونی 
وجود دارد خلأ را برطرف کند و آنجا که قانون وجود 
دارد بر اجرای آن به صورت جدی نظارت صورت گیرد. 

قانون رفع موانع تولید 
3 سال است که اجرا نشده!

حجت الاسلام موسوی لارگانی عضو کمیسیون 
اقتصادی مجلس درباره راهکارهای تحقق شعار امسال 
و نقش مجلس شورای اسلامی در این زمینه به خبرنگار 
کیهان گفت: بدون شک نقش مجلس در تحقق شعار 
حمایت از کالای ایرانی نقش مهم و بی بدیلی اســت 
همچنانکه می توانست در تحقق شعار سال های گذشته 
نیز این نقش را به خوبی ایفا کند اما متاسفانه وظیفه 

خود را به نحو مطلوب به انجام نرسانده است. 
وی ادامه داد: از جمله اقداماتی که مجلس  می تواند 

در زمینه تحقق این شــعار انجام دهد تهیه طرحی با 
فوریت برای برداشــتن موانع موجود در این مسیر و 

تسهیل تحقق حمایت از کالای ایرانی است. 
موسوی لارگانی افزود: ما امروز یکسری قوانینی 
داریم که خود قوانین به جای فراهم کردن شرایط برای 
تولید داخلی بیشتر مانع ایجاد می کند و دست و پا گیر 
هستند که یکی از اولویت های مجلس در این راستا باید 

اصلاح چنین قوانینی باشد. 
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در ادامه تصریح 
کــرد: اما از تصویب قانون مهم تــر، نظارت بر اجرای 
قوانین است. ما در سال های گذشته قوانین نسبتا خوبی 
مثل قانون کسب و کار، قانون رفع موانع تولید، قانون 
مبــارزه با قاچاق کالا و... را تصویب کرده ایم اما زمانی 
که نظارتی جدی بر اجرای این قوانین نشود قطعا به 

نتیجه نخواهد رسید.
وی گفــت: به عنوان مثال قانون رفع موانع تولید 
بیش از سه سال است که تصویب شده اما در عمل شاهد 
اجرای آن نبوده ایم و اگر هم اجرا شده بسیار ضعیف و 
ناقص بوده است. باید نظارت که یکی از وظایف اساسی 
مجلس است در این زمینه پررنگ تر شود والا همانطوری 
که سال های گذشته دولت و مجلس به یکسری شعار و 
نصب بنر و برگزاری همایش بسنده کردند سال ۹7 هم 

خدای ناکرده به همین منوال خواهد گذشت.
موسوی لارگانی تاکید کرد: اگر دولت و مجلس، 
ســایر نهادها و ملت شــریف ایران همت کنند و در 
مسیر تحقق شعار امسال یعنی حمایت از کالای ایرانی 
حرکتت کنند، قطعا موضوع رونق اقتصادی و  اشتغال 
در کشــور را شــاهد خواهیم بود و دغدغه های رهبر 
معظم انقلاب که طی ده سال گذشته همواره موضوع 
اقتصادی را جزء اولویت های شعار سال قرار داده اند نیز 
برطرف خواهد شد و به نتیجه مطلوب خواهیم رسید. 

بخشنامه ای که دولتی ها اجرا نکردند 
حمیدرضا فولادگر رئیس  کمیسیون ویژه حمایت 
از تولید ملی نیز در ارتباط با راهکارهای مجلس برای 
تحقق شعار امسال به خبرنگار سیاسی کیهان گفت: 
همان گونه که رهبری معظم انقلاب هم  اشاره کرده اند 
مخاطب این نام گذاری آحاد مردم اند اما قطعا وظایفی 
را نیز متوجــه تولیدکنندگان و به ویژه مســئولین 

خواهد کرد. 
وی گفــت: در بخش مصرف کنندگان طبعا باید 
بــا نظارت بر تولیــد کالای باکیفیت، علاقه و تعصب 
و غیــرت برای مصــرف کالای ایران بــه وجود آورد. 
تولیدکننــدگان هم باید کالا را با کیفیت و مرغوبیت 
مورد نظر مصرف کنندگان و قیمت متعادل و خدمات 
خــوب تولید کنند که این تولید قابل رقابت با کالای 

خارجی باشد و رضایت مردم را جلب کند. 

فولادگر گفت: اینجا نقش مسئولین نقش حمایتی 
است که یک بخش آن مربوط به مجلس است و بخش 
دیگر مربوط به دولت و ســایر نهادهای اجرایی است. 
مسئولین اجرایی باید موانع را با حمایت های مستقیم 
بانکــی، بیمه ای و مالیاتــی برطرف کنند و در بخش 
دیگری که حمایت ها از نوع مقررات اداری در سهولت 
کســب و کار است، مجلس باید نقش مهمی ایفا کند 
اگرچه بار اصلی به دوش دولت اســت اما مجلس هم 
بــه لحاظ وظیفه نظارتی و هم به لحاظ قانونگذاری و 

ریل گذاری نقش تعیین کننده دارد. 
رئیس  کمیسیون ویژه حمایت از تولید ملی گفت: 
مجلس باید یک برنامه نظارتی جامع و دقیق داشــته 
باشد که در این برنامه نظارتی اگر نیاز به قانونگذاری 
بود قانونگذاری یا اصلاح قانون شود. این برنامه را ما در 
سال ۹7 در دستور کار خواهیم داشت که کمیسیون 
ویژه حمایت از تولید ملی بیشترین وظیفه را عهده دار 

خواهد بود. 
 وی در ادامه گفت: ناگفته نماند که ما ســال 
گذشــته بحث حمایت از تولید و کالای ایرانی را به 
نحوی شروع کردیم و حدود سه ماه پیش هم گزارشی 
در مورد نحوه اجرای قانون حداکثر تولید داخل ارائه 
کردیم و در آن گزارش نقاط ضعف و آســیب ها را 
محرز و همچنین مشخص کردیم که چرا این قانون 
خوب اجرا نمی شود و چرا با داشتن این قوانین واردات 
قانونی داریم. احساس کردیم که همین قانون شاید 
ضمانت اجرایی بیشتری بخواهد که در حال اصلاح 
آن هستیم که آن را دقیق تر و قاطع تر خواهیم کرد 
و راه های  گریز آن و همچنین رخنه های موجود را 

رفع و رجوع خواهیم کرد.
فولادگــر در ادامه به ضعف قانون در این زمینه 
 اشاره کرد و گفت: به رغم فتوای رهبری معظم انقلاب 
مبنی بر حرام شرعی بودن واردات کالایی که تولید 
داخلــی آن وجود دارد اما هنوز جمله ای در قانون با 
این قاطعیت نداریم. اگرچه دولت در زمان اعلام این 
فتوا این موضوع را بخشنامه کرده  اما همین بخشنامه 
و مصوبه دولتی هم خوب اجرا نمی شــود و هنوز ما 
شاهدیم که دستگاه های دولتی یا شرکت های دولتی و 
یا برخی شرکت های پیمانکار دولت کالاهای خارجی 

وارد می کنند. 
وی گفت: من در برخی اداره جات دولتی مشاهده 
کرده ام که حتی مداد مورد استفاده هم وارداتی است، 
مدادی که به صورت انبوه در داخل کشورمان در حال 
تولید است! به هر حال امسال با شعار حمایت از کالای 
ایرانی اعلام شده از سوی رهبر انقلاب وظیفه سنگینی 
به عهده ماست که امیداریم بتوانیم به خوبی در مسیر 

تحقق آن حرکت کنیم.

نمایندگان مجلس در گفت وگو با کیهان مطرح کردند

جلوگیری از سیل واردات كالای مشابه داخل معطل همکاری وزارت صنعت

سرویس سیاسی-
نماینده آمریکا در سازمان ملل در بخشی 
از سخنرانی خود در دانشگاه دوک، گفت: اگر 
ما از توافق خارج شویم، ایران خارج نخواهد 
شد چراکه آنها خواهان منافع تجارت با اروپا 

هستند.
واشنگتن فری بیکن در گزارشی نوشت: »نیکی 
هیلی« نماینده آمریکا در سازمان ملل در نشستی 
با عنوان »مقابلــه با چالش های حکومتداری در 
جهان امروز« در دانشگاه دوک مدعی شد: ایران 
پس از برجــام قطعنامه شــورای امنیت درباره 
موشک های بالستیک را نقض کرده و حضور خود 

در منطقه را گسترش داده است.
هیلی بــا بیان اینکه »مــا نمی توانیم مانند 
اروپایی ها چشــم مان را به روی اقدامات ایران در 
منطقه ببندیم« مدعی شد پاسخگو کردن ایران 
در برابر اقداماتش یک پیام قوی به این کشــور و 

همینطور به کره شمالی خواهد فرستاد.
وی در ادامه مدعی شد:اگر ما از توافق خارج 
شویم، ایران خارج نخواهد شد چراکه آنها خواهان 

منافع تجارت با اروپا هستند.
نماینــده آمریکا در ســازمان ملــل افزود: 
اروپایی هــا می توانند توافق هســته ای را حفظ 
کنند امــا ما می توانیم تحریم هــای خودمان را 
دوبــاره برگردانیم. اگر ما از برجام خارج شــویم 
شاید چیزی تغییر نکند اما ما مطابق ارزش های 

خودمان عمل کرده ایم.
گفتنی است چندی پیش آسوشیتدپرس در 
گزارشی نوشت:»شرکت ها و بانک های بین المللی 
از وزارت خزانه داری آمریکا خواســته اند با صدور 
یک دستورالعمل مکتوب به تشریح قواعد و قوانین 
تعامــل با ایران بپــردازد ولیکن دولت آمریکا به 
عمد از صدور هر گونه ســند مکتوب در این باره 
امتناع کرده است بنابراین شرکت هایی که قصد 
ورود بــه ایران را دارند فعلًا در این باره دســت 

نگه داشته اند«.
هیلــی همچنیــن در حالی کــه مقامات و 
نهادهای بین المللی بارها پایبندی ایران به برجام 
را تایید کرده اند، گفت:ما دقیق نمی دانیم اما گفته 
می شود که ایران به توافق هسته ای پایبند بوده 
اســت ولی در هر حال، هنوز تاسیسات نظامی و 
دانشگاه های این کشور ]برای اثبات این موضوع[ 

بازرسی نشده است.
وی تاکیــد کرد: دولت ترامپ در حال کار با 
متحدان اروپایی خود برای تقویت توافق هسته ای 
ایران و پاسخگو کردن این کشور است و اواسط ماه 
می )دهه سوم اردیبهشت( را به عنوان ضرب الاجل 

ماندن یا خروج از برجام تعیین کرده است. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران، نماینده آمریکا 
در ســازمان ملل مدعی شــد: ما چــه در توافق 
هســته ای بمانیم چه از آن خارج شویم، تقویت 
رویکردمان برای پاســخگو قــرار دادن ایران در 
برابــر اقداماتش یــک پیام قوی به این کشــور 

خواهد فرستاد.
گستاخی،نتیجه انفعال

متاســفانه امتناع دولــت روحانی از واکنش 
متقابل به عهدشــکنی های آمریــکا در برجام 
موجب شده است تا هم زیرساخت تحریم ها در 
پســابرجام گسترده تر شود و هم گستاخی های 

مقامات آمریکایی روز به روز افزایش یابد.
در حقیقت رویکرد منفعلانه دولت در واکنش 
به نقض برجام توسط دولت سابق و فعلی آمریکا، 
آمریکایی ها را به این نتیجه رسانده که هر چقدر 
تحریم ها شدیدتر و گسترده تر شود، پاسخ متقابلی 

دریافت نخواهند کرد.
فلســفه اصلی اقدام متقابــل، تاثیرگذاری بر 
رفتار طرف مقابل و وادار کردن آن به عقب نشینی 
و یا حداقل منصرف کردن آن از زیاده خواهی های 
بیشتر است. متاسفانه پس از امضای برجام هیچ گاه 
این رویکرد از ســوی مقامات ارشد دولت روحانی 

مشــاهده نشد و واکنش دولت در نهایت از انتقاد 
لفظی فراتر نرفت!

پــس از امضا و اجرای برجــام، دولت آقای 
روحانی در واکنش به گستاخی های مکرر آمریکا، 
به فشار ایمیلی، پیام توئیتری، نامه نگاری،گلایه 
محترمانه،انتقاد لفظی و حتی توجیه عهدشکنی 
اقدام کرد.حال آنکه تنها پاسخ عملی و قاطع به 
گستاخی آمریکا عمل به ۲۹ شرط اجرای برجام 

بوده و هست.
فارن پالیسی- مرداد ۹۶- در تحلیلی نوشت: 
»پاره کردن توافق از ســوی آمریکا، به نفع ایران 
است. پاره کردن توافق در شرایط فعلی می تواند 
بهتریــن فرصت برای ایران باشــد چرا که آن را 
از تحریم هــا آزاد می کند و به این کشــور اجازه 
می دهد بدون محدودیت به تلاش های غنی سازی 

ادامه دهد«.
»هنری کیسینجر« وزیر خارجه اسبق آمریکا-
آبــان ۹۵- تاکید کرد:»برهم زدن برجام بیش از 

آنکه به نفع آمریکا باشد به نفع ایران است«.
ضربه شست!

»علی اکبر صالحی« رئیس ســازمان انرژی 
اتمی گفت: در صورت خروج آمریکا و عقب نشینی 
اروپــا و قدرت های بزرگ دیگر از برجام، به گونه 
دیگری عمل کرده و ضرب شست ویژه ای به برهم 

زنندگان نشان خواهیم داد.
صالحی افزود: البته هیچ گاه به دنبال حدوث 
چنین وضعیتی نیستیم. ما به جد به دنبال حفظ 
منافع و حاکمیت ملی خود هستیم اما درصورت 
خارج شدن آمریکا و عقب نشینی اروپا و قدرتهای 
بــزرگ دیگر از این توافق، قطع به یقین به گونه 

دیگری عمل خواهیم کرد.
لازم به ذکر است که نحوه اقدام متقابل علیه 
آمریکا در ماده ۳ »قانون اقدام متناسب و متقابل 
دولت جمهوری اسلامی ایران در اجرای برجام« 
مصوب مهر ماه ســال 1۳۹4 مجلس شــورای 

اسلامی به روشــنی مشخص شده است. در این 
ماده آمده اســت: »دولت موظف اســت هرگونه 
»عدم پایبنــدی« طرف مقابل در زمینه لغو مؤثر 
تحریم ها یا بازگرداندن تحریم های لغوشــده و یا 
»وضــع تحریم تحت هر عنوان دیگر« را به دقت 
رصد کنــد و اقدامات متقابــل در جهت احقاق 
حقوق ملت ایران انجام دهد و همکاری داوطلبانه 
را متوقف نماید و توســعه سریع برنامه هسته ای 
صلح آمیز جمهوری اسلامی ایران را سامان دهد 
به طوری که ظرف مدت دو سال ظرفیت غنی سازی 

کشور به یکصد و نود هزار سو افزایش یابد«.
متاســفانه دولت هیچگاه قانون فوق را اجرا 

نکرد.
جریمه شرکت نروژی

در ادامه فشــارهای ضد ایرانی دولت آمریکا، 
وزارت خزانه داری این کشور از جریمه ۲ میلیون 
دلاری یک سازمان غیرانتفاعی نروژی خبر داده 

است.
سازمان غیرانتفاعی موسوم به »کمکِ مردم 
 )The Norwegian People›s Aid( »نروژ
تازه ترین هدف فشارهای ضد ایرانی دولت آمریکا 
قــرار گرفته و مجبور به پرداخت جریمه بیش از 

دو میلیون دلاری شده است.
این نهاد، یک ســازمان غیرانتفاعی است که 

دفتر مرکزی آن در شهر اسلو قرار دارد.
این ســازمان که در ســال 1۹۳۹ تاسیس 
شــده، در پروژه های امدادی و کمک رسانی برای 
بازسازی مناطق جنگ زده فعالیت دارد و از جمله 
اقداماتش، مین روبی در بیش از 1۶ کشور بوده 
و در زمینــه »کارزار بین المللی برای ممنوعیت 

مین ها«، نقش اساسی ایفا کرده است.
وزارت خزانــه داری آمریکا این ســازمان را 
متهــم کرده بود که در انجام برخی از بخش های 
یک پروژه مین روبی در ایران، با ارتش این کشور 

همکاری کرد.

نتیجه بی توجهی به شروط 29گانه

نیکی هیلی: ایران در برجام می ماند
حتی اگر ما از آن خارج شویم!

ثبتبیشاز۵0هزارپروندهجرایم
کسبوکارهایاینترنتیدرمراجعقضایی

مدیرکل پیشگیری های وضعی قوه قضائیه از ثبت بیش از 50 
هزار پرونده جرایم کسب و کارهای اینترنتی در مراجع قضایی 

خبر داد.
علیرضا ساوری به خبرگزاری صدا و سیما گفت: توسعه شناسنامه دار 
کــردن مراکز کســب و کارهای اینترنتی به عنوان یکــی از راهبردهای 
عمده و اساسی در حوزه پیشگیری از جرایم و تخلفات در فضای مجازی 

محسوب می شود.
ســاوری افزود: در طول چند سال گذشته به ویژه در سال های 8۹ و 
۹۰ و پس از آن ۹۲ و ۹۳ با همکاری و هماهنگی مرکز توســعه تجارت 
الکترونیک وزارت صنعت، معدن و تجارت به ســمت اجرای شناسنامه دار 

کردن مراکز کسب و کار اینترنتی پیش رفتیم.
وی ادامــه داد: تاکنون ۳۳ هزار و ۵۰۰ مرکز کســب و کار اینترنتی 
موفق به دریافت نماد اعتماد الکترونیک شدند و در واقع هویت این کسب 
و کارها و محل فعالیت آنها مشخص شده و تحت کنترل و نظارت مرکز 

تجارت الکترونیک )صمت( قرار دارند.
مدیرکل پیشــگیری های وضعی قوه قضائیه گفت: در حال حاضر این 
پیش بینی وجود دارد که حدود ۲۵۰ هزار مرکز کسب و کار اینترنتی در 
کشــور وجود دارد و تلاش می کنیم که این رقم تا پایان امســال و شش 

ماهه اول سال ۹7 به عدد ۵۰ هزار برسد.
ســاوری افزود: دریافت نماد اعتمــاد الکترونیک در حقیقت خروج از 
فضای گمنامی است و در صورت بروز تخلف و جرم در مراکز کسب و کار 
اینترنتــی قابلیت کنترل و نظارت و پیگیری وجود دارد. مردم در هنگام 
خرید اینترنتی به نماد اعتمــاد الکترونیک توجه کنند و باید از مراکزی 

خرید کنند که این نماد در گوشه سایت آنها ثبت شده باشد.
وی گفت: در حال حاضر بیش از ۵۰ هزار فقره پرونده ورودی به دستگاه 
قضا به جرایم کسب و کارهای اینترنتی در فضای مجازی اختصاص دارد 
که بخش قابل توجهی از این پرونده ها مربوط به فروشــگاه های فاقد نماد 
اعتماد الکترونیک است.پرونده های جرایم اینترنتی دو دسته هستند اول 
پرونده خریدهای اینترنتی خارج از فروشگاه های مجاز کسب و کار اینترنتی 
و بخش دیگر مربوط به پرونده خریدهایی است که از طریق فروشگاه های 
دارای نماد الکترونیک انجام شــده است. در فضای کسب و کار اینترنتی 
همه جرایم قابل پیگیری اســت اما نظارت و کنترل در فروشگاه هایی که 
نماد اعتماد الکترونیک دارند بیشــتر است و مردم می توانند با اطمینان 

خاطر از این فروشگاه ها خرید کنند.
بن سلمان:

ایراندشمنمشترک
عربستانواسرائیلاست

ولیعهد ســعودی در مصاحبه با نشــریه تایــم، ایران را 
دشمن مشــترک عربستان و اســرائیل توصیف کرده و گفت 
 می توانند با رژیم صهیونیستی در زمینه های بسیاری همکاری

داشته باشند.
»محمد بن ســلمان« ولی عهد سعودی در مصاحبه با نشریه »تایم« 
ضمن تکرار ادعاهای بی اساس علیه جمهوری اسلامی ایران، تاکید کرد 

ایران دشمن مشترک عربستان و رژیم صهیونیستی است.
بن ســلمان با ادعای اینکه ایران منبع تمام شرارت ها در غرب آسیا 
اســت، گفت: ما )با اسرائیل( دشــمن مشترکی داریم و به نظر می رسد 
که بتوانیم در حوزه های بسیاری همکاری اقتصادی بالقوه داشته باشیم.
وی درباره احتمال عادی ســازی روابط با رژیم صهیونیستی توضیح 
داد: ما نمی توانیم قبل از حل مســئله فلسطین، با اسرائیل رابطه داشته 

باشیم زیرا هر دو آنها حق زندگی و موجودیت دارند.
ولیعهد سعودی همچنین افزود: اما اگر )توافق سازش بین فلسطین 
و رژیم صهیونیستی( رخ دهد، از فردای آن روز ما روابط خوب و عادی 

با اسرائیل خواهیم داشت و این برای همه بهتر خواهد بود.
به گزارش فارس، بن ســلمان در توضیحی درباره جنگ با  وجود رد 
نکردن احتمال استفاده از گزینه اعزام نیروی زمینی ارتش ریاض به یمن، 
گفت که این جنگ نباید توسط مردم عربستان حس شود و تاثیری روی 

اقتصاد این کشور بگذارد.
وی در ادامه با بیان اینکه سیســتم حکومتی عربســتان ســعودی 
»پادشــاهی« باقی خواهد ماند، گفت هدف، وســیله را توجیه می کند: 
»چیزی که روی آن باید تمرکز کنیم، هدف است نه وسیله. اگر وسایل 

ما را به هدف برساند...این مسئله مفید است«.
ولیعهد سعودی پیشتر نیز در مصاحبه با نشریه آتلانتیک ضمن به رسمیت 
شناختن موجودیت رژیم صهیونیستی، گفته بود: معتقدم که فلسطینیان و 
اسرائیلی ها حق داشتن سرزمین خود را دارند. اما باید یک توافق صلح داشته 

باشیم تا ضمن ارائه ثبات برای همگان، روابط نیز عادی سازی شود.
وی چنــد روز پیش با »دونالد ترامپ« رئیس جمهور آمریکا در کاخ 
ســفید دیدار کرده و قراردادهای نظامی به ارزش 1۲/۵ میلیارد دلار با 

واشنگتن امضا کرد.
سردار باقرزاده:

باکشفپیکر۴۲00شهیددیگر
پروندهتفحصشهدابهپایانمیرسد

فرمانده کمیته جست وجوی مفقودین ستادکل نیروهای مسلح 
گفت: چیزی حدود چهار هزار و 200 شــهید دیگر را می بایست 

کاوش کنیم تا پرونده تفحص شهدا به اتمام برسد.
به گزارش تســنیم، سردار سید محمد باقرزاده با اشاره به روند کار تفحص 
شهدا گفت: کار تفحص شهدا کار مستمری است. پایان سال گذشته توانستیم 
118 شــهید را از مناطق عملیاتی جنوب عراق یعنی استان های بصره و العماره 
و جزایــر ام الرصاص و بوارین، همچنیــن در منطقه کتیبان )محدوده عملیاتی 
رمضان( و منطقه زبیدات عراق مربوط به عملیات محرم و تک دشــمن در سال 
۶7 به کشور بازگرداندیم. ۶8 شهید را در جزیره بوارین از منطقه باتلاقی به صورت 

دسته جمعی پیدا کردیم.
باقرزاده با اعلام اینکه کار تفحص شهدا با شدت ادامه پیدا کرده است، افزود: 
کار در داخل خاک ایران چند سالی است که به اتمام رسیده، در ۹ جزیره داخل 
خاک عراق باید کاوش انجام می شــد که کار چهار جزیره از جمله فاو به اتمام 
رسیده است. نقاطی وجود دارد که باید بازبینی مجدد شود کما اینکه بسیاری از 
مناطق را چهار یا پنج بار مجدداً کاوش کرده ایم. در جزیره مجنون هنوز کار زیادی 
داریم و در مناطق عملیاتی والفجر مقدماتی و والفجر1 نیز کارهایی مانده است.

وی ادامه داد: در غرب عراق اخیراً با موافقت وزیر دفاع این کشور برای کاوش 
در منطقه مندلی مجوز گرفته ایم و تعدادی از شهدای عملیات مسلم  بن عقیل 
و کربلای۶ را آنجا پیدا کرده ایم که در ماه های آینده تعدادی از آن ها وارد کشور 
می شــوند. به دلیل شــرایط خاصی که در اقلیم کردستان حاکم شده است، کار 
تفحص در کردستان عراق فعلًا متوقف شده است تا با هماهنگی دولت مرکزی 

کار دوباره شروع شود. 
فرمانده کمیته جست وجوی مفقودین ستادکل نیروهای مسلح گفت: چیزی 
حدود چهار هزار و ۲۰۰ شهید دیگر را می بایست کاوش کنیم تا پرونده به اتمام 
برسد یعنی بعد از 4۰ هزار شهید که تا کنون پیدا شده با این چهار هزار شهید 
که پیدا خواهند شــد، می توانیم بگوییم توانسته ایم بخش اعظمی از شهدا را به 

کشور بازگردانیم.

وزیر امور خارجه ایران با رئیس مجلس 
عالی جمهوری خودمختار نخجوان دیدار 
و درباره گسترش مناسبات در زمینه های 

مختلف به رایزنی پرداخت.
محمدجــواد ظریــف وزیر امــور خارجه 
کشــورمان که به دعوت مقامــات جمهوری 
خودمختــار نخجوان به این جمهوری ســفر 
کرده اســت، روز جمعه با »واصف طالب اف« 
رئیس مجلــس عالــی جمهــوری خودمختار 

نخجوان دیدار و گفت وگو کرد.
واصــف طالــب اف رئیس مجلــس عالی 
جمهوری مستقل خودمختار نخجوان در این 

دیدار ضمن ابراز خرســندی از حضور ظریف 
و هیئت همراه گفت: مناســبات با جمهوری 
اسلامی ایران در زمینه های مختلف به خوبی 
جلــو می رود، مردم ایران و نخجوان به راحتی 
تــردد می کنند و تعداد گردشــگران افزایش 
یافته و دانشــجویان ایرانی بدون هیچ مشکلی 
بــه تحصیل ادامــه می دهنــد. وی همچنین 
با اشاره به اهمیت گمرک در توسعه مناسبات 
دوجانبه فیمابین، بر همکاری بیشــتر در این 

زمینه تاکید کرد.
وزیــر امور خارجه کشــورمان نیز در این 
دیــدار ضمن تشــکر از مهمان نــوازی طرف 

نخجوانی اظهار داشــت: مناســبات ۲ کشور 
ایــران و جمهــوری آذربایجــان و جمهوری 
خودمختار نخجوان رو به پیشــرفت اســت؛ 
پروژه های نیروگاهی و سدسازی عملیاتی شده 
و زمینه های خوبی برای توســعه همکاری ها 
در زمینه های دامپروری صنعتی، بهداشــت و 
تامین دارو و ایجاد موسسات داروسازی، اعزام 
پزشک و تجهیزات پزشکی، گردشگری، تسهیل 
حمل ونقــل، صنایع غذایی و تولید مشــترک 

وجود دارد.
ظریــف همچنین بــر تقویت مناســبات 
بانکی، مطالعاتی و تبادل دانشــجو و همچنین 

افزایش روابط استانی بین نخجوان و شهرهای 
استان های آذربایجان شرقی و غربی جمهوری 
اسلامی ایران و افزایش رفت و آمدها تاکید کرد.

وزیر خارجه کشــورمان با اشاره به انتخاب 
تبریــز در ســال ۲۰18 به عنــوان پایتخت 
گردشــگری و نخجــوان به عنــوان پایتخت 
فرهنگی جهان اسلام گفت: در این زمینه نیز 
نخجوان و تبریز می توانند همکاری بیشــتری 

داشته باشند.
به گزارش فارس ظریف پیش از این سفری 
به باکو داشت و در نشست میان دوره ای وزرای 

خارجه جنبش عدم تعهد شرکت کرد.

رایزنی ظریف با رئیس مجلس عالی جمهوری خودمختار نخجوان

نایــب رئیس کمیســیون آموزش و 
برق  آب،  امسال  گفت:  مجلس  تحقیقات 

و گاز تمامی مدارس کشور رایگان است.
به گزارش فارس از رشت، جبار کوچکی نژاد 
در جمــع خبرنگاران با بیــان اینکه در حوزه 
انجام  شده  اساســی   آموزش وپرورش اقدامات 
اســت اظهار کرد: مدیران واحدهای آموزشی 
درگذشــته با پرداخت هزینــه آب، برق و گاز 
مدارس مشــکلات بسیاری داشــتند و سرانه 
مدارس را نیز پرداخت نمی کردند، اما از ســال 
۹7 آب، برق و گاز برای تمامی مدارس کشــور 

رایگان است.
وی با اشاره به اینکه آب، برق و گاز رایگان 
برای تمامی مدارس کشور فقط یک تبصره دارد، 
افزود: الگوی مصرفی را وزیر آموزش وپرورش، 

وزیر نفت و وزیر نیرو تعیین می کنند و مدارس 
با آن الگوی مصرف از هزینه ها معاف می شوند.
نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس شورای اسلامی بیان کرد: شرکت های 
دولتــی ماننــد بانک ها و شــرکت های دولتی 
سودده باید یک درصد هزینه های خودشان را 
بــه آموزش وپرورش بدهند که حدود ۵ هزار و 

 ۲۵۰میلیارد تومان می شود.
کوچکی نژاد با اشاره به اینکه حدود ۳ هزار 
میلیارد تومان از هزینه های شرکت های دولتی 
برای پاداش پایان خدمــت فرهنگیان در نظر 
گرفته شده است، تصریح کرد: یک هزار میلیارد 
تومان نیز به وزارت علوم که افزایش بودجه اش 
محــدود  بود، پرداخــت می شــود و بقیه نیز 
وزارتخانه در بخش های دیگری توزیع می کند.

وی با اشاره به بحث  هوشمندسازی مدارس 
بیان کــرد: تنظیم کتب درســی بــا ابزار و 
امکانات جدید آموزشــی اســت، بــه دلیل 
عدم هوشمندســازی در مــدارس در برنامه 
ششــم وزارت ارتباطــات را موظــف کردیم 
کــه مــدارس کشــور را با همــکاری وزارت 

آموزش وپرورش هوشمند کنند.
نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات 
مجلس شــورای اســلامی با بیان اینکه دولت 
باید حــدود یک  صد هــزار واحد آموزشــی 
کشور را هوشــمند کند، یادآور شد: در بخش 
ساخت وساز فضاهای آموزشی نیز افت شدیدی 
وجــود دارد و خیلی از مدارس نیمه ســاخت 
هستند که تصویب شد که هزار میلیارد تومان 
از اســناد خزانه را به سازمان نوسازی و تجهیز 

مدارس بدهنــد و بتوانند این مــدارس نیمه 
ساخت را تکمیل کنند.

کوچکی نژاد با اشاره به اینکه باید تجهیزات 
دانشــگاه ها به روز شــود، افــزود: بانک ها را از 
طریق صندوق توســعه ملی موظف کردیم با 
اعتبار بیــش از 1۰ هزار میلیــارد تومان و از 
طریق وام های کم بهره تجهیزات، دانشــگاه ها 

را به روز کنند.
وی بــا بیان اینکه باید ســه درصد بودجه 
کشــور به تحقیقات  اختصــاص پیدا می کرد، 
تصریح کرد: این بودجه زیر نیم درصد است و 
باید دولت کمک کند تا بخش تحقیقات زمین 
نماند، البته دســتگاه ها می توانند منابع خود را  
بخشــی به تحقیقات اختصاص دهند و این در 

قانون بودجه در تبصره ها نیز وجود دارد .

نایب رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس:

آب، برق و گاز تمامی مدارس كشور امسال رایگان است


